
Nijkerk, 6 oktober 2020 

 

Geacht college van burgemeesters en wethouders, 

Na afstemming tussen de onderwijsbestuurders in de gemeente Nijkerk sturen wij u hierbij onze 

gezamenlijke reactie op de programmabegroting 2021-2024 die ons per brief dd. 25 september 2020 

is toegezonden. 

Als onderwijsbestuurders willen we graag meedenken met de gemeente omdat we de gezamenlijke 

opdracht om te komen tot een beheersing van de kosten erkennen. We vinden het van belang  om 

daarover in dialoog te gaan met de gemeente in plaats van te reageren op uitgewerkte 

oplossingsrichtingen. Het ontvangen van een verzoek op 25 september jl. met deze forse inhoud, 

met de vraag om uiterlijk 7 oktober a.s. te reageren doet ons inziens geen recht aan de 

samenwerkingsrelatie die zowel wij als de gemeente belangrijk vinden. Dit soort veel omvattende 

ombuigingen vraagt aandacht voor dialoog om draagvlak met elkaar te creëren. We zien deze 

consultatieronde als aanzet voor deze dialoog,  

Het onderwijs heeft een zeer waardevolle functie in het maatschappelijk veld. Denk hierbij aan het 

stimuleren van de ontwikkeling van leerlingen, het signaleren van ontwikkelingsachterstanden en de 

vroegtijdige presentie in gezinnen met opvoedingsvragen. Kortgezegd, onderwijs is meer dan het 

geven van les, en heeft ons inziens, een belanrijke plaats in de ontwikkeling van de Nijkerkse burger. 

We benadrukken hiermee dat ombuigingen c.q. bezuinigingen die plaats vinden binnen dit brede 

veld van onderwijs en jeugdzorg in gezamenlijkheid goed moeten worden doordacht. Anders 

voorzien wij dat dit leidt tot duurdere jeugdzorg op langere termijn. 

Als onderwijsbestuurders zijn we al langere tijd aan het zoeken naar een nauwere verbinding tussen 

onderwijs en zorg ofwel de ontschotting tussen deze twee domeinen. Er is een onvoorstelbare 

hoeveelheid zorgaanbieders actief op onze scholen. We zijn van mening dat met een afgestemd 

inkoopbeleid van deze zorg we samen naar alle waarschijnlijkheid kunnen komen tot 

kwaliteitsverbetering en kostenbesparing. In het verlengde hiervan willen we het belang aangeven 

van preventieve maatregelen in de jeugdzorg. Onze scholen voor (speciaal) basisonderwijs ervaren 

het VVE beleid, de samenwerking tussen de scholen en het centrum jeugd & gezin etc. als positief en 

zijn van mening dat gerichte maatregelen de uitstroom naar de duurdere zorg voorkomen en/of 

beperken. 

Zoals gezegd gaan we graag de dialoog met de gemeente aan met deze reactie als aanzet. We willen 

in gezamenlijkheid kijken naar wat nodig is om te komen tot een vitale en effectieve rol van het 

onderwijs in relatie tot een ook kosten technisch duurzaam sociaal domein.   

Namens de gezamenlijke schoolbesturen in de gemeente Nijkerk, 

Met vriendelijke groet, 

M.J. van der Zwaard MSc 

Algemeen directeur HSN 

Voorzitter van het lokaal bestuurlijk overleg in Nijkerk binnen het samenwerkingsverband Zeeluwe 


